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• ceník služeb poskytovaných 
občanům platný od 10.2.2021.

• udělení plné moci pí. K.B. k podání 
žádosti o vydání rozhodnutí o 
dělení a scelování pozemků par.č. 
170/9 a 170/176, k.ú. Brandýsek na 
Magistrátu města Kladna. 

• nabídku Projekt IV s.r.o. 
na vypracování projektové 
dokumentace pro provedení stavby 
„Intenzifi kace čistírny odpadních 
vod Brandýsek - česlovna“ ve výši 
88.000,-Kč + DPH, termín plnění 10 
týdnů od podpisu smlouvy. 

• umístění sídla spolku Military klub 
Brandýsek do budovy objektu 
bývalé vodárny, umístěné na 
adrese Brandýsek, č. evidenční 
100, par.č. st. 452, list vlastnictví 
10001, k.ú. Brandýsek. 

• program zasedání zastupitelstva 
dne 24.02.2021. 

• podání žádosti o dotaci z nadace 
ČEZ – oranžové hřiště na nákup 
herních prvků pro dětské hřiště na 
pozemku par.č. 599/32 v ul. Nad 
Vodojemem. 

• umístění Alza boxu u hasičské 
zbrojnice vedle autobusové 
zastávky.

• nákup rozebíratelné plechové haly 
o rozměrech 4x8m pro uskladnění 
techniky a materiálu, cena 75.000,-
Kč, umístění na pozemku vodárny. 

• pořádání cyklistického závodu, který 
by se měl uskutečnit 17.04.2021 na 
silnici III/00712 mezi obcemi Knovíz 

a Brandýsek. 

• podpis smlouvy o budoucí smlouvě 
o zřízení věc. břemene č. IV- 12-
6027695 a dohodu o umístění 
stavby par.č. 254/75, smyčka kNN, 
dotčené obecní pozemky par.č. 
254/76, 1096/1, k.ú. Brandýsek. 

• vyhlásit záměr obce propachtovat 
část obec. pozemku par.č. 135/2 u 
hasičské zbrojnice.

• projektanta Ing. Martina Valáška pro 
zpracování projektu rekonstrukce 
chodníku v ul. Lipová za cenu 
107.690,-Kč vč. DPH. 

• pronajmout byty v Domě klidného 
stáří pí. Z.H. a O. Š. 

• výroční zprávu za r. 2020 Základní 
školy a Mateřské školy Brandýsek- 
účetní závěrku r. 2020 a ponechání 
zisku za r. 2020 ve výši 164 161,42 
Kč Základní škole a Mateřské škole 
Brandýsek. 

• změnu termínu zasedání 
zastupitelstva 14.04.2021 a ruší 
termín 21.04.2021. 

• propachtovat část obec. pozemku 
par.č. 135/2 o výměře 5m2, k.ú. 
Brandýsek za cenu 200,-Kč 
měsíčně pro umístění Alza boxu.

• program zasedání zastupitelstva 
dne 14.04.2021.

• podpis Příkazní smlouvy č. 
2503202101 s TNT Consulting 
s.r.o. týkající se zajištění podání 
žádosti o dotaci, podpora při 
realizaci dotačního projektu na akci 

„Přestavba a přístavba ZŠ v obci 
Brandýsek“. 

• cenovou nabídku TNT Consulting 
s.r.o. na zpracování podkladů, 
podání žádosti o dotaci, 
investiční záměr, výběrové řízení 
a administraci dotace na akci 
„Přestavba a přístavba ZŠ v obci 
Brandýsek“. 

• návrh pana S. na úpravu obecního 
pozemku par.č. 170/232 v ul. Pod 
Panskou zahradou a Boční kolem 
jeho plotu - vysazení zeleně, 
pokládka zatravňovacích dlaždic.

• žádost pana L. o pronájem části 
pozemku par.č. 242/33 za účelem 
postavení montované plechové 
garáže o rozměrech 6x5 m.

• žádost o podporu Linky bezpečí, z.s.

• vyjádření IT pracovníka obce k 
dotazu p. K.

• žádost p. Ch. o odkup obecního 
pozemku par.č. 3/1, na kterém 
je umístěna část zděného 
plotu a postupuje na zasedání 
zastupitelstva. 

• petici občanů Olšan – žádost 
o opravu komunikací v ulicích 
Olšanská I- VI, Souběžná.

Rada obce schválila

Rada obce bere na vědomí:
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Usnesení, která nebyla přijata:

Je dobře, když se třídí odpad, ale také 
bychom se měli zamyslet nad tím, jak 
vypadají místa v okolí kontejnerů.
                                      

/Uklizené místo na odpad/

Kontejnery na odpad
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/Foto z „malého hřiště“ u ZŠ – i z ostatních míst máme dostatek nehezkých fotek/
     Který pohled je lepší!!!

Každým rokem se v naší 
obci na začátku jara pořádá 
úklidová akce Ukliďme si 
Brandýsek. Určitě je to akce 
záslužná, ale bylo by dobré 
snažit se udržovat pořádek i 
během roku.
          
Většina z nás již  dnes učí 
své děti, jak třídit odpad a jak 
je  to důležité pro celou naši 
zemi. Sběrné dvory a sběrná 
místa s kontejnery jsou určitě 
výborný krok kupředu…Tím se 
zamezuje černým skládkám v 
okolí silnic, za vesnicemi i v 

lesích.
Jsme rády, že hojně využíváte 
kontejnery v naší obci, 
chceme Vás ale poprosit, 
abyste veškerý odpad 
rozkládali a sešlapávali, aby 
kromě Vás mohli kontejnery 
využít i ostatní občané.
Pro ilustraci jsme pořídili 
několik fotek.

Děkujeme. Za pořádkovou 
komisi Před

Před

Před

Po

Po

Po

Somrovka, Lukáška, 
Kučerka

/Ze starých kartonů si můžete vyrobit raketu, která vás 
odveze až na Měsíc, nebo “robotího” kamaráda./

/Ale do kontejnerů patří kartony jen sešlapané/
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Vzhledem ke špatné epidemiologické 
situaci byla naše školka, stejně jako 
většina školek v republice, z nařízení 
vlády od 1. 3. 2021 uzavřena. Tím 
nám nastala povinnost distančního 
vzdělávání našich předškoláků. 
Pro všechny to byla zcela nová 
zkušenost. Vzdělávání na dálku nás 

obohatilo o spoustu nových zážitků 
a dovedností, tím nemyslím jen děti 
a rodiče, ale i nás – učitelky. Znovu 
bych chtěla touto cestou poděkovat 
všem rodičům, kteří se společně s 
dětmi aktivně zapojili do distanční 
výuky a zodpovědně pomáhali dětem 
plnit námi zadanou práci.

Aktivity jsme 
nepřipravovaly jen pro 
předškoláky. Všechny 
děti, které se prošly 
kolem naší školky, 
mohly plnit úkoly, 
jež jsme rozvěsily 
na plotě školky. 
Na oplocení jsme 
umístily i velikonoční 
kvízy, kterými jsme 
kolemjdoucím zpestřily 
příchod jara. 
 V pondělí 12. 4. 2021 
se naše mateřská 

školka opět otevřela, i když pouze pro 
předškoláky. Všichni pevně doufáme, 
že se brzy přivítáme i s ostatními 
dětmi. 
                                                                                                                                   

MŠ BRANDÝSEK

Zuzana Štolbová



Milí rodiče, žáci, spoluobčané, přátelé 
školy….
Školní rok 2020/ 2021 se nám přehoupl 
do své druhé poloviny a nám v těchto 
nastávajících jarních dnech nezbývá, 
než se obrnit velkou trpělivostí, 
abychom další dny a měsíce ustáli 
společně vše, co s sebou přináší 
současné „pandemické“ období.

Ve druhém pololetí školního roku, 
který pro nás, tak jako loni, neprobíhá 
v běžném režimu, jak bychom si už 
všichni zúčastnění přáli, se střídáme 
od dubna na 1. stupni v rotační výuce, 
2. stupeň stále zůstává ve výuce 
distanční, ale věříme, že i tady se brzy 
situace posune alespoň do rotační 
formy výuky. Žáci 9. tříd, kteří se 
připravují na přijímací zkoušky, mají 
možnost konzultací přímo ve škole.
Korespondenční či elektronickou 
formou probíhá v těchto dnech na 
naší škole zápis do 1. tříd. Velmi 

nás těší zájem rodičů a na budoucí 
prvňáčky se už moc těšíme.
V dubnu jsme spustili nové webové 
stránky školy a do budoucna bychom 
si moc přáli, abychom tak,  jako 
jsme „zrekonstruovali“ web, jsme 
zrekonstruovali naše školní budovy. 
:-)

Ve spolupráci s naší obcí už na tom 
intenzivně pracujeme.
     
    
 

Školní rok s viry či bez virů, důležité je neztrácet ve 
vše dobré víru

5

ZŠ a MŠ Brandýsek



OSVOBOZENÍ

PROGRAM:

Prezentace vojenské techniky
(seznámení s technikou, výzbrojí a výstrojí zúčastněných KVH) 

Bojová ukázka 
(rekonstrukce boje z osvobození) 

All Right Band
(bigbít cover/revival)  

Pořádá: Klub vojenské historie Brandýsek z. s. 
ve spolupráci s OÚ a SDH Brandýsek

Webová stránka: www.military-klub-brandysek.webnode.cz
Facebook: KVH Brandýsek

         

OSLAVY K 76. VÝROČÍ OSVOBOZENÍ ČSR - OBEC BRANDÝSEK 

11. ZÁŘÍ 2021

Přijměte naše pozvání na oslavu 76. výročí osvobození obce Brandýsek, které jsme

z důvodu vládních nařízení přesunuli na sobotu 11. září 2021. Bližší informace o akci

očekávejte na našich internetových stránkách nebo na klubovém facebooku. 



Fechtýři 21 – Jde to i bez zahraničních angažmá
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Posledně jsem vám vyprávěl 
o našem prvním, a do dneška 
jediném, hudebním styku Fechtýřů 
se zahraničím. To byla sice velmi 
dobrá zkušenost, ale slávu, ani větší 
popularitu nám nepřinesla. Do toho 
ovšem nepočítám styk kapely se 
skotským přistěhovalcem Davidem 
Crusem, kterého naše kamarádka 
Hanka přivedla čas od času, na naše 
ofi ciální koncerty, ale nejen tam, také 
na víkendové hudební akce do Blevic, 
což bylo letní sídlo manželek kytaristy 
Mirka Boštíka a basisty Honzy Jandy. 
Tam kromě dobrého a hojného drinku 
se občas i vepřík na rožni opékal. 
To však byly jen odpočinkové akce, 
při kterých jsme doplňovali energii 
a pilovali repertoár pro nejbližší 
ofi ciální hudební produkce. Ačkoliv 
s tím doplňováním energie to nebylo 
vždy tak jednoznačné. Záleželo na 
množství a procentuálním obsahu 
požitého alkoholu.
   A tak mě napadá, že nejen při těchto 
příležitostech z historie Fechtýřů, 
sehrál alkohol svou roli. Někdy 
malou, jindy docela významnou. Tou 
asi nejzásadnější etapou z našeho 
hudebního snažení bylo určitě 
hostování houslisty Mirka Ježka. 
Dá se říci, že časově plynule 
navazujeme na dobu porevoluční, 
období od roku 1990 do roku 1992.  
   Dnes už se asi najde jen málo těch, 
kdo znali, nebo slyšeli o houslistovi 
Mirkovi Ježkovi z Čabárny, kterému 

nikdo neřekl jinak než Ignác. 
Troufám si říci, že v době, o které se 
zmiňuji, ale zejména v sedmdesátých 
letech 20. století byl Ignác jedním z 
nejlepších bluegrassových houslistů 
v Československé republice. Já ho 
pamatuji už od fechtýřských začátků v 
roce 1973. Tenkrát hrál s kladenskou 
bluegrassovou skupinou Močálové. 
Ta měla, v době našich začátků, už 
pětileté zkušenosti s hudebními pódii 
a my, Fechtýři, jsme k ní vzhlíželi 

jako k něčemu pro nás po hudební 
stránce, nedosažitelnému. Svůj podíl 
na výrazu Močálů měl nejen banjista 
a zpěvák Pavel Jícha, ale zejména 
houslista Mirek Ježek - Ignác. Ten 
svou vytříbenou technikou dokázal 
zaujmout nejen bluegrassové 
fanoušky, ale vzhledem ke svému 
bohatému repertoáru, také obyčejné 
„konzumenty“ dobré muziky. Jak 
už v hospodách bývalo zvykem, 
tak za zahrání „do ouška“ byl Ignác 
odměňován jednou malým, podruhé 
velkým panákem. A tak se jeho 
závislost zvyšovala a zvyšovala. V 
devadesátých letech už bylo riskantní 
brát ho na 
hraní do 

prostředí, kde byl dostupný alkohol. 
POZN.: Fechtýři se v sedmdesátých 
letech s Močály několikrát „utkali“ 

na hudebním kolbišti soutěže 
zvané PORTA. Vždy však 
neúspěšně. Močálové, 

díky Ignácovým houslovým 
kreacím, vždy vyhrávali a 
postupovali do krajských kol, 
kde také obsazovali přední 
místa. 
      
My jsme, v době porevoluční, 
uskutečňovali hudební akce 

typu country večerů v různých 
klubech. Jedním z těch klubů byl také 
„Klub koňáků“ v Bakově za Slaným. 
To byla parta lidí, která se zabývala 
amatérským chovem koní a s tím 
spojenými aktivitami. Tam jsme se 
líbili a jezdili jsme k nim pravidelně 
několik let. Dnes už nevím, čí to 
byl nápad, brát jako hosta s sebou 
Ignáce na housle. Vzhledem k tomu, 
že Močálové už tenkrát nehráli, tak 
jsme to několikrát udělali a pozvali 
ho na tyto akce, aby obohatil naši 

muziku svými houslovými kreacemi. 
Byli jsme si vědomi skutečnosti, 
že v té době už byl docela závislý 
na alkoholu a při vyšší konzumaci 
mohly nastat i nepříjemnosti. O ty 
jsme samozřejmě nestáli, a tak jsme 
vymysleli velmi účinný prostředek, 
jak Ignáce udržet ve střízlivém stavu 
a tím i hry schopného. Bylo to velmi 
jednoduché. Lépe řečeno, zdálo se 
to být velmi jednoduché. Pokyn zněl 
jasně:
„Vždy, když si Ignác objedná něco k 
pití, musí být někdo u sklenky dříve 
než on, a její obsah vypít sám.“ 
Já, ač jsem byl téměř abstinent, jsem 
bral tento úkol většinou na sebe. 
Co bych neudělal pro Fechtýře a 
pro zdárný a bezkonfl iktní průběh 
našich akcí. Ve skutečnosti to ale 
probíhalo tak, že mi musel někdo 
další z kapely pomáhat, protože 
Ignácových objednávek, které 
vysílal na hospodského zdviženým 
smyčcem nebylo málo, a já jsem 
nestíhal konzumovaný alkohol 
vstřebávat. Nejlépe na tom vždy 
byli řidiči, kteří byli ušetřeni 
konzumace alkoholu, a museli 
zůstávat střízliví. „Nejhůře“ na 

tom byl Ignác, kterého jsme vždy 
odevzdávali jeho mámě na Čabárně 
v naprosto střízlivém stavu, což bylo 
pro ní nepochopitelné, a nevěřila 
svým očím. Závěrečné slovo však 
vždy měl Ignác. Jeho výrok si budu 
navždy pamatovat a zněl:
„Meďáku, ještě jedna taková akce s 
tebou a touhle partou, a moje zdraví 
bude vážně ohroženo.“
Bohužel Ignácovo zdraví bylo v 
té době natolik poškozeno, že to 
nakonec „zabalil“ už v roce 1993.



PAVEL TRÁVNÍČEK
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Historie Brandýska a okolí
Desítková výročí

1551 – 470 let – V Pamětech 
Tomkových je napsáno, že tento rok či 
o pár let dříve ves Brandýsek vlastnil 
Zikmund z Údrče.

1721 – 300 let – Dle Přiznávací 
tabule Buštěhradského panství je v 
Brandýsku zaznamenáno 10 osadníků 
s těmito pořadovými čísly: 1 – Dorota 
Preibišová, 2 – Ondřej Terynek, 3 – 
Tomáš Viktora, 4 – Vaitz Renev, 5 – 
Mates Stolle, 6 – Mates Knobloch, 7 
– Jan Jiří Gutman, 8 – Adam Preibiš, 
9 – Jiří Halík, 10 – Jakob Sýkora.

1771 – 250 let – V tento rok zjara 
došli z nařízení císařského do našich 
obcí důstojníci a červenou barvou 
očíslovali domy. Brandýsek čítal 
18 domů, Volšany 27, Holousy 6 
(Olšany se dříve skutečně psávaly 
Volšany, ke změně došlo až po I. 
svět. válce a Holousy patřily do r.2004 
k Brandýsku).

1841 – 180 let – Druhým řídícím 
učitelem se stal Josef Přibil. Byl jím 
do r.1868.

1861 – 160 let - Rychtářem obce se 
stal sedlák Jan Fingerhut, byl jím do 
r.1868. 
9. ledna se v Brandýsku narodil 
František Wald, vysokoškolský 
pedagog, profesor teoretické 
a fyzikální chemie a chemické 

metalurgie. V r.1919 byl zvolen 
rektorem ČVUT. Pracoval také 
jako vedoucí chemik kladenských 
oceláren. O profesoru Waldovi jsem 
psal podrobně v lednovém čísle 2018.

1871 – 150let – V tomto roce začalo 
hloubení Stelčovské jámy v areálu 
nám dnes známého jako „Pivovar“ 
(Stehelčeves se dříve skutečně 
psával „Stelčoves). Sloužila jako 
větrací a vodní štola k dolu Vítovka. 

1881 – 140 let – V kruté zimě shořela 
usedlost Matěje Moravce v Brandýsku 
č.p.2, kterou měl obydlenou Leopold 
Sálus.
Na počest zasnoubení korunního 
prince Rudolfa Habsburka se 
Štěpánkou, belgickou princeznou, se 
v obci a ve škole pořádaly slavnosti. 
K jejich poctě byla složena píseň a 
všude se vyučovala.
U kolonie brandýské byla postavena 
váha a krechty na řepu, do nichž se 
ukládala řepa-cukrovka, protože v 
době sklizně nestačil cukrovar ve 
Zvoleněvsi cukrovku zpracovávat.

1891 – 130 let – Starostou našich 
Spojených obcí (Brandýsek, 
Cvrčovice, Holousy a Volšany) se stal 
Karel Stelčovský. Byl jím až do r.1901. 

Tento rok byl rokem požárů. V létě 
shořela stodola Jana Brebty, 26. října 

o „posvícenskou hodinku“ shořel 
domek Františka Vořechovského ve 
Volšanech č.p.7 a 4. listopadu shořela 
stodola Josefa Matičky.
19. ledna přestal těžit důl Vítovka 
v katastru Cvrčovic. Jeho hloubení 
začalo v r.1840.
15. srpna slavil Spolek vysloužilců 
15leté výročí a světil svůj prapor. 
Byla to velká sláva, byly postaveny 
slavobrány a tribuna ve dvoře horní 
správy v brandýské kolonii. Oslavy se 
zúčastnilo z širého okolí 22 spolků, 11 
praporů a 6 hudebních kapel.
22. listopadu se narodil Václav Šašek, 
podnikavý, vážený a oblíbený doktor, 
„táta dělníků“, velký vlastenec a člověk 
s pohnutým osudem. Od horní správy 
vykoupil rozsáhlý pozemek s budovou 
č.p.28 u dolu Michal, kde chtěl zřídit 
sanatorium pro nemocné rakovinou. 
Bohužel velkolepé plány zhatila válka. 
Za války zneschopňoval ty, kteří měli 
jít pracovat do „Reichu“. Zemřel v 
r.1944 na následky psychického 
vypětí. O doktoru Václavu Šaškovi 
jsem psal podrobněji v dubnovém 
čísle 2017.

Pokračování příště

Jako už mnoho let předtím, tak i 
na začátku 70. let jsme jezdili na 
svazarmovské tábory do Dráchova 
na řeku Lužnici. Jednou jsme se 
zrovna skláněli nad mapou blízkého 
okolí a mně do oka padla vesnička 

s názvem „Horusice“. A jak už to v 
teenagerských letech bývá, chtěl jsem 
přítomné ohromit svými znalostmi:
   „Hele, tady jsou Horusice, tady 
bydlel Josef Lada!“
„Ale tak to není!“ ozval se kousek 

ode mě hlas kamarádky Jitky a 
hned to také Jitka vysvětlila: „Tady 
jsou Horusice, ale Lada bydlel ne v 
Horusicích, ale v Hrusicích a Hrusice 
jsou někde kousek od Prahy!“
A jé jé! …asi jsem neměl machrovat…

Historie Brandýska a okolí
Desítková výročí

J.Řemínek,kronikář obce

Vzpomínka na kamarádku a paní učitelku 
Jitku Kučerovou 
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„Aha..,“ hlesnul jsem trochu nerad, ale 
na Jitku jsem se vůbec nezlobil. Jitku 
jsme jako kamarádku měli všichni 
rádi. A konec konců, Jitka hned po 
prázdninách měla nastoupit k nám do 
školy v Brandýsku jako novopečená 
paní učitelka a paní učitelky by měly 
být chytřejší než ostatní, protože 
učí děti. Tak jsem si sám pro sebe 
zdůvodňoval svůj „přehmat“ a sliboval 
jsem si, že už se příště vytahovat 
nebudu… 
A jak šly roky, z naší generace vyrostli 
tátové a mámy od rodin a z Jitky 
Kučerové se stala oblíbená a schopná 
paní učitelka. Pamatuji si, jak jsme 
s manželkou byli moc rádi, když náš 
syn Tomáš vyfasoval za třídní učitelku 
právě ji.
 A další roky se potom Jitka na dlouhá 
léta stala zástupkyní ředitele a když 
nebyl ředitel, tak neofi ciální ředitelkou. 

Já jsem ji jako učitelku neznal, ale 
co vím z doslechu, tak vím, že byla 
oblíbená, uměla naučit, ochotně 
pomáhala mladším kolegyním a 
kolegům, měla respekt jak od žáků 
a žákyň, tak i od učitelského sboru. 
Prostě paní učitelka s velkým U.

A já jsem měl to štěstí, že jsem ji 
znal i jako kamarádku. Ať již ze 
zmiňovaných svazarmovských 
táborů, kdy jsme všichni táborníci pili 
stejnou vodu z dráchovské studny 
nebo jsme prožívali společné kouzlo 
táboráků. Také jsme se v táborových 
podmínkách pod Jitčiným vedením 
učili vyrábět různé druhy pomazánek. 
Zažili jsme veselé masopustní 
taškařice nebo krásné víkendy u 
přátel na chalupě.
Je mi ctí, že jsem coby obecní 
kronikář mohl Jitku v kronice zvěčnit 

pro současné i budoucí generace.

Je to již rok, kdy nás Jitka Kučerová 1. 
dubna 2020 opustila. Letos 15. dubna 
by jí bylo 70 let…

Napříč generacemi ji zažily spousty 
dětí – a dnes už většinou odrostlých 
dětí – ve škole, rovněž tak spousty 
kolegů a kolegyň, kamarádů a přátel.

Ti všichni na ni s láskou vzpomínají.

                                                   

Milí přátelé, sousedé a spoluobčané 
Brandýska,

i když Covid pozastavil akce a práce 
na obnově prostoru za kinem, naše 
plány pořád žijí. Prosíme, zaškrtněte 
si ve svých diářích a kalendářích nový 
termín pro plánovací setkání sobotu 
2. října 2021. 
A cože se to vlastně bude dít? 
Pojďme si to připomenout: sejdeme 
se nejdříve venku, přímo v prostoru 
za kinem, abychom si přiblížili jeho 
aktuální kladné i záporné stránky, a 
především jeho možnosti. 

Také se dozvíme něco o historii tohoto 
místa, k čemu a komu v minulosti 
místo sloužilo a jak vypadalo. 
Poté se přesuneme do kina, kde 
sesbíráme možné i nemožné nápady 
na to jak a k čemu ho chceme využívat 
a jak místo upravit. 
Z nich pak společně vybereme ty 
nejlepší z nápadů, které proměníme 
ve skutečnost. 
A aby prostor za kinem byl opravdu 
krásným a reprezentativním místem, 
pomůže nám profesionální architekt, 
který naše nápady zpracuje do 
architektonické studie. 

Architekta již máme domluveného, je 
to odborník, který na Kladensku dělal 
již několik projektů, Kladensko zná a 
cítí s ním a jeho práce je skvělá.

Prosíme, přijďte všichni, každý 
nápad je důležitý a každý se počítá. 
Jaké si to vymyslíme, takové to 
budeme mít!

Tým spolku OBR

J.Řemínek,kronikář obce



Od předchozího meteo reportu v 
KIZOBu uplynuly dva měsíce, a tak 
jsme se mezitím posunuli ze zimy do 
počínajícího jara 2021. Co zajímavého 
jsme tentokrát pozorovali a naměřili?

Předně je třeba říct, že konec února 
a začátek března se nesl v poměrně 

nudném počasí pod vlivem výrazné 
tlakové výše, která se nad námi 
rozprostírala více jak 14 dní. Během 
této periody přinesla neoblíbený 
inverzní ráz počasí s četnými mlhami 
- zaznamenali jsme 10 dní s mlhou 
- jen občasným větrem a díky tomu 
i zhoršené rozptylové podmínky. 
Zároveň byly také poměrně nízké 
teploty - lehce nad nulou - tedy 

celkově takové to nepříjemné 
počasí bez sluníčka s vlezlou zimou. 
Toto počasí následně vystřídala 
perioda s 6 dny v řadě s deštěm a 
do toho před i potom sem tam ještě 
poslední záchvěvy zimy v podobě 
příležitostného sněžení nebo deště 
se sněhem. Postupně  to začalo 

připomínat pravé aprílové počasí. V 
tomto duchu se pokračovalo až do 
půlky dubna, jen s tím rozdílem, že se 
prodloužily intervaly mezi jednotlivými 
dny se srážkami. Poslední sníh jsme 
viděli padat ještě 16. dubna. 

Teploty byly jako na houpačce. Na 
samém konci března a na začátku 
dubna jsme se vyhoupli s maximálními 

teplotami přes 20 °C a už jsme vítali 
jaro, pak jsme spadli na 10 stupňů i 
méně, aby bylo 11. dubna zase 18 °C. 
A pak zase pád dolů. Přesto, nebo 
možná právě proto, jsme se dočkali 
i pár zajímavých fotogenických 
přeháněk.

Bohužel i přes 
občasné přeháňky 
nebylo srážek tolik, 
kolik by teď příroda 
potřebovala. Jak 
byl leden a vlastně 
i druhá půlka zimy 
letos vlhčí s na naše 
poměry celkem 
bohatou sněhovou 
pokrývkou, tak jaro 
začíná další suchou 
epizodou, které 
jsme měli možnost 
sledovat předchozí 
roky. Nějaká vláha v 
půdě ještě je, ale jak 
dlouho vydrží, to je 
otázka…

Počátek jara 2021

Cumulonimbus zimního typu podsvícený letištěm pohledem z Brandýska 6. 4. 2021

www.dasaahonza.cz/meteo
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V předchozím vydání KIZOBu jsme 
Vám představili první polovinu členů 
naší výjezdové jednotky. Nyní Vám 
představíme polovinu druhou.

Počet zásahů jednotlivých roků za 
posledních 10 let. Celkem jsme 
byli povoláni k 383 mimořádným 
událostem.

2011 21
2012 33
2013 42
2014 32
2015 60
2016 32
2017 39
2018 54
2019 30
2020 40

David Korecký
je členem jednotky od roku 2011. 

Je zařazen 
na funkce strojník a velitel družstva. 
Pracuje jako hasič na Letišti Václava 
Havla v Praze, takže ani v práci si od 
hasičiny neodpočine.  Je nositelem 
dýchací techniky a má školení pro 
práci s motorovou pilou. Je také 
hlavním mozkem jednotky a většiny 
společenských i ostatních akcí, 
které pořádáme, takže i pro sbor je 
nepostradatelným členem. Jako dítě 
docházel mezi naši hasičskou mládež 
a později vystudoval obor strojník 
požární techniky. Je tedy hasič 
každým coulem. 

Kdo má nejvíce zásahů a co tě 
motivuje nejvíce? 
Nejvíce zásahů máme většinou každý 
rok já a Jirka Veselý. A motivuje 
mě právě to, aby on jich neměl víc. 
Zatím se to daří :D Pokud bych měl 
odpovědět vážně, tak samozřejmě 
pomoc lidem, kteří ji potřebují. 

Jaroslav Levák
je jedním z obnovujících členů 

výjezdové jednotky od roku 1997. 
Jarda je zařazen na funkci strojník a 
má osvědčení pro práci s motorovou 
pilou, je to pan pilař, kácí např. každý 
rok vánoční strom. Má také obrovskou 
zásluhu na rekonstrukci naší bývalé 
Tatry 138. Bez něj by se nepovedlo 
dostat ji do takového stavu a spoléhat 
se na ni celých 8 let jejího provozu. 

Jakub Měkota

je členem jednotky od roku 2004. 
Kuba je zástupce velitele jednotky, 
častěji ho ale můžete vidět za 
volantem, protože má i kurz strojníka. 
Má osvědčení pro práci s motorovou 
pilou a je nositelem dýchací techniky. 
Povoláním je letecký mechanik na 
letišti Václava Havla v Praze. Práci 
hasiče obětuje i rozmíchané kolečko 
betonu. 

Jan Verner
je členem jednotky od roku 2017. 
Honza zastává pozici hasič, má ale 
osvědčení pro práci s motorovou 

Představení jednotky SDH
Brandýsek



pilou. Aktivně se podílí na brigádách a 
má spolu s Petrem na starost kontroly 
vybavení a dýchací techniky, jedná se 
tedy o druhého technika jednotky. 

Milan Pešička

je členem jednotky od roku 2014. 
Milan je zařazen na funkci strojníka. 
K naší jednotce přešel od jednotky ze 
Dřetovic. I přes vzdálenější bydliště 
se hojně zúčastňuje zásahů. 

Jaký nejtěžší výjezd jsi zažil?
1.8.2015 požár skládky v Buštěhradě. 
Bylo obrovské vedro a k tomu špatný 
terén.

Jiří Veselý

je členem jednotky od roku 2000. Po 
konci své kariéry u profesionálních 
hasičů ve Slaném našel místo právě 
u naší jednotky. Jirka je zařazen na 
funkci strojník a má osvědčení pro 
práci s motorovou pilou. V zásahové 
činnosti je jeden z nejaktivnějších. 
Ve volném čase se aktivně podílí na 
rekonstrukci naší LIAZky. Jirka je 
sice starostou obce, u hasičů však 
je řadovým členem. Jak je vidět 
na fotografi i, o techniku se stará 
svědomitě. 

Na co je JSDH nejvíce pyšná?
Na naši Tatru 138 Andělu. Je v ní kus 
naší duše, objevila se na pexesu, 
kartách, znají jí hasiči z celé republiky 
a nikdy nás nenechala ve štychu. Je to 
naše láska. A taky je pyšná na to, na 
jakou úroveň jsme se za posledních 
10 let vypracovali.

Jiří Linhart

je jedním z obnovujících členů 
výjezdové jednotky od roku 1997. 
Henry (jak ho většina lidí zná) je 
zařazen na funkci strojníka a je 
nositelem dýchací techniky a má 
osvědčení pro práci s motorovou 
pilou. Svého času důstojně zastával 
funkci kuchař. I on se zapojuje do 
rekonstrukce naší LIAZky. Poslední 
dobou sice nemá tolik zásahů, přijde 
ale vždy, když se to nejvíce hodí. 
Jako příklad lze uvést třeba 1.4.2019, 
kdy byla naše jednotka povolána 
2x během dne na požár osobního 
automobilu. Henry nechyběl ani u 
jednoho. 

Víš, kolik káv se na hasičárně 
vypije za měsíc?
Myslím, že tak 150 káv za měsíc. Holt 
už to není, co bývalo :D 

Jan Šmejkal

je členem jednotky od roku 2009. Od 
útlého dětsví se s ním táhne přezdívka 
Sváča, protože byl vždy připraven. 
Sváča je nositelem dýchací techniky 
a má kurz pro obsluhu motorových 
pil, zařazen je na pozici hasič. Jedná 
se o dalšího „ajťáka“ v naší jednotce 
a některé informace přijímá pouze 

prostřednictvím e-mailu.  Pracuje 
na řízení letového provozu na letišti 
Václava Havla v Praze. Kromě 
činnosti ve výjezdové jednotce se 
věnuje i práci s hasičskou mládeží a 
dorostem.

Jaký výjezd ti navždy zůstane v 
paměti a proč?
Výbuch plynu v bytě na Buštěhradě. 
Při vyvádění šokovaných nájemníků 
ze zasaženého obytného domu jsem 
uviděl na vozovce před domem mezi 
rozmetanými troskami rozbitý hrnek 
se zbytky kávy a čerstvě namazané 
pečivo, které si majitel bytu chystal k 
snídani. V té chvíli si člověk uvědomí, 
že k převrácení života naruby stačí 
pouhá vteřina.

Stanislav Klíma

je jedním z obnovujících členů 
výjezdové jednotky a členem je od 
roku 1997. Je zařazen na funkci 
strojník. Standa má bezpochyby 
odjeto nejvíc km, celý život je řidičem 
kamionu. Zasahoval např. u několika 
povodní nebo u rozsáhlého požáru v 
Chrášťanech u Rakovníka. 

Kdo je nejzodpovědnější?
Kuba a David.

David Korecký
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Vážení sportovní přátelé, zejména 
fl orbalisté,
v letošní sezoně jsme byli, stejně jako 
většina dalších sportovně výchovných 
spolků, zasaženi pandemií Covid 19. 
My, fl orbalisté jsme přišli o rok tréninků, 
zápasů, zábavy a radosti z pohybu. 

Někteří jsme nemoc prodělali, někomu 
onemocněl rodinný příslušník, někdo 
dokonce o blízkého člověka přišel 
navždy. Všichni společně jsme pak 
zažili rok bez školy, sportu, kultury a 
často i kamarádů…
Pevně však věříme, že se situace 

začíná díky dobré vůli, odpovědnosti 
a vytrvalosti nás všech, obracet k 
lepšímu. V době tvorby tohoto článku 
jsou ještě sportoviště uzavřena, 
zejména pak naše domácí tělocvična, 
Sokolovna Brandýsek. Dosud tedy 
chodíme na venkovní běhy, sporadicky 
trénujeme individuálně doma. O to 
větší radost budeme mít, pokud mezi 
nás přijdete i vy, kdo jste fl orbal ještě 
nezkusili. Trénovat začneme ihned po 
otevření tělocvičny každou středu, a 
to děti 18-19hod., ženy + Dorost 19-
20hod. a dospělí 20-21hod. Výstroj 
vám zapůjčíme, příspěvky zaplatíte 
až po případném přihlášení.

S pozdravem za tým trenérů

Když jsem byl osloven, abych přispěl 
do brandýského zpravodaje článkem 
s fotbalovým tématem, v první chvíli 

jsem nevěděl, co psát. Vzhledem k 
tomu, že organizovaně jsme si mohli 
fotbal zahrát naposledy v říjnu, je to 
pochopitelné. I když se na našem 
hřišti za posledních několik měsíců 
jen střílely silvestrovské petardy, 
stavěly sněhuláci a hrálo na babu, 
několik novinek tu přeci jen je.
Především bychom Vás chtěli 
informovat o změnách na některých 
trenérských postech. 
V minipřípravce (4-6 let) zůstává 
Michal Krutský a nově se k němu 
připojí i Václav Dráb, Lukáš Vrána a 
Pavel Kubín.
U týmu dospělých končí po několika 
letech jako trenér Lukáš Kala, 
kterému bych chtěl poděkovat za jeho 
obětavou práci a jsem rád, že u týmu 
zůstane jako vedoucí mužstva. 
Na pozici trenéra A-týmu se teď 
budeme setkávat se zcela novým 
jménem. Do Brandýska se přistěhoval 
fotbalový nadšenec Jaime Fernández 

Navarro a oslovil nás, zda bychom 
měli zájem o jeho trenérské služby. 
Jeho nabídku jsme přijali. 
Jaime pochází z města Murcia 
na jihovýchodě Španělska. Do 
dorosteneckého věku hrál závodně, 
jeho pozice byla střední obránce. 
Už v dorostu se rozhodl pro dráhu 
trenéra a stal se asistentem ve svém 
mužstvu. Na stejné pozici působil i u 
týmu nejvyšší dorostenecké soutěži 
ve Španělsku. Trenérské vzdělání 
si rozšířil v akademiích Villarealu a 
Manchesteru, kde se věnoval studiu 
fotbalové metodologie. 
Doufejme, že epidemiologická situace 
se bude i nadále zlepšovat a my se 
co nejdříve budeme moci potkávat 
na hřišti ať už jako hráči, nebo jako 
fanoušci. 
                                                                               

Dne 7. 3. 2021 se uskutečnila valná 
hromada OFS Kladno, na které se 
volili členové výkonného výboru OFS 
na nadcházející 4 roky. Předsedou 
byl opět zvolen Petr Blažej. Petr 
Blažej působí především jako asistent 
rozhodčího v nejvyšší české soutěži 
– Fortuna lize, spolurozhodoval 
například zápasy Sportingu Lisabon či 

Villarealu. 
Na valné hromadě vyzval Petra 
Blažeje kandidát F-evoluce David 
Nedvěd, působící v Baníku Švermov, 
protikandidát však pro svou vizi 
nezískal dostatek podporovatelů. 
Staronový předseda byl zvolen v 
poměru 33:15
Nové složení Výkonného výboru 

OFS Kladno pro nadcházející čtyřleté 
období: 
Předseda Výkonného výboru: Mgr. 
Petr Blažej  
Členové Výkonného výboru:  Zdeněk 
Hořejší, Jan Zatloukal, Martin Cílek, 
David Vedral, Jakub Andrýsek, Marek 
Mařík
Členové revizní komise: Jindřich 
Chocholatý, Martin Šimáček, Jozef 
Janík

Florbal

Fotbal

Leoš Reichl, Pavel Škraňka 
a Terezka Holubová

Lukáš Vrána – předseda FK 
Brandýsek

Valná hromada OFS Kladno



Historii, sport, zábavu i adrenalin, tak 
to vše obsahuje tradiční lukostřelba. 
V posledním desetiletí zaznamenává 
tradiční lukostřelba nebývalý rozvoj. 
Z historického pojetí se posunula 
do zážitkové oblasti, lukostřelecké 
turnaje navštěvují celé rodiny a 
lukostřelecké kluby se rodí v každém 
okrese. Na Kladensku s lukostřelbou 
začal Spolek evropských bojových 
umění, kde se realizovali spíše 
jednotlivci. V roce 2004 pod jeho 
záštitou vznikl lukostřelecký klub, 
který se později transformoval v 
Lukoklub, z. s. (Lukolub) Ofi ciální 
organizace má sice krátkou historii, 
ale zkušenosti a realizace akcí sahají 
právě až do roku 2004. 

Lukoklub získal nové prostory 
pro střelbu díky podpoře místních 
obyvatel. Z Kladna se tak lukostřelnice 
mohla přestěhovat do blízkého okolí 
obcí Brandýsek a Cvrčovice vedle 
fotovoltaické elektrárny. Pokud to 
vládní opatření dovolí, tak během 14 
dnů by lukostřelnice mohla zahájit 
svůj provoz v omezeném režimu. 
Něco nového tak mohou zažít občané 
z přilehlých obcí i širokého okolí.
Lukoklub není sportovní organice, je 
to zapsaný spolek, který nabízí své 
služby široké veřejnosti. Činnost klubu 
negeneruje zisk a zajištění služeb je 

bez nároku na odměnu 
Novodobý Lukoklub se více ztotožnil 
s moderním vnímáním lukostřelby 
a naplněním společenských potřeb. 
Stavebním pilířem jsou pravidelné 
tréninky pro děti a dospělé, které 
probíhají 3x týdně. Střelci mohou 
střílet pro radost nebo své dovednosti 
poměřit na lukostřeleckých turnajích. 
Vyvrcholením lukostřelecké fantazie 
je čtrnáctidenní letní lukostřelecký 
tábor, kde se děti promění na 
lovce a bojovníky. Tábor se nese 
v tábornickém duchu a prostředí 
dokresluje táborová základna v Borku 
u Žlutic uprostřed lesa. Divočina 
poskytuje rozmanité možnosti, které 
se dají využít pro lovnou zvěř (2D 
terče), nácvik obloukové střelby na 
rozlehlých loukách, dobývání hradu 
nebo jiné akční disciplíny, které se na 
běžné lukostřelnici nedají realizovat. 
O zážitky nepřijdou ani dospělí. Jako 
každý významnější lukostřelecký 
spolek, pořádá i Lukoklub republikové 
turnaje. Turnaje tradiční lukostřelby 
obsahují 12-16 různorodých disciplín 
a účastní se jich přes 100 lukostřelců. 
Přípravy turnajů jsou velice náročné 
hlavně na prostorové, terčové a 
záchytné vybavení, ale díky tomu mají 
členové Lukoklubu možnost trénovat i 
jinak nedostupné disciplíny. 

Pro nestřelce či „lukostřelecké 
turisty“ je Lukoklub schopen 
připravit i zážitkovou lukostřelbu. 
Jedná se o cca dvouhodinový 
zážitek, kde si účastníci nejen 
vyzkouší lukostřelbu, ale mají 
možnost zhlédnout i akční 
ukázky. Veškeré vybavení je 
jim zapůjčeno. Vícehodinový 
program využívají například 
fi rmy pro teambuildingové 
aktivity, školy pro své žáky či jiné 
sportovně zaměřené kluby.
Mobilní střelnici je možné využít 
pro lukostřeleckou aktivitu při 
společenských akcích typu 
dětský den, sportovní den či 
obecní slavnosti. 

Kromě lukostřeleckých aktivit je 
Lukoklub hlavně společenským 
spolkem, který sdružuje všechny 
věkové kategorie. Na akcích se 
setkávají celé rodiny a společně 
organizují další drobnější akce. Ale 
nemusí zůstat jen u lukostřelby. Jako 
oživení je možné zastřílet si z kuše 
nebo vyzkoušet vrhací zbraně.

Na konci prázdnin Lukoklub pořádá 
příměstský tábor s různorodou náplní. 
Zázemí tábora je sice v nedalekém 
Švermově, ale děti tráví čas i v 
prostorách lukostřelnice.

Se stavbou zázemí ve Cvrčovicích 
zaznamenal Lukoklub i novou 
poptávku z řad seniorů. Do budoucna 
tak bude chtít nabídnout nevšední 
zážitek i této věkové kategorii.
Bližší informace získáte na 
www.lukoklub.cz.

Ludmila Leontýna Babuková

LUKOKLUB
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Vážení čtenáři,
jmenuji se David Korecký a již 
sedmým rokem se podílím na tvorbě 
našeho obecního zpravodaje, v 
současné době spolu s Eliškou a 
Pavlem Kovaříkovými. 

Ač jsem vyrůstal v sousedních 
Cvrčovicích, před několika lety jsem 
se přestěhoval do naší obce. Tou 
dobou byl starostou zvolen můj 
kamarád Jirka Veselý, kterému jsem 
se nabídl, že společně obnovíme 
KIZOB. Ten měl v minulých letech 
několik grafi ckých podob a za tu 

poslední jsem na redakční radu 
opravdu pyšný.  A proč vlastně píši 
tento článek ? 
Mým důvodem je ukončení činnosti 
v redakční radě a tvorby našeho 
zpravodaje. Tato „práce“ mě po celou 
dobu bavila a rozhodnutí skončit 
nebylo jednoduché, ale okolnosti 
mě k tomu donutily. Posledních pár 
vydání jsem na těchto stránkách 
postrádal zejména důležitý obsah 
pro Vás, pro občany Brandýsku. 
Před každým vydáním jsme obeslali 
všechny, kteří by do KIZOBu mohli 
přispět zajímavým obsahem a 

zároveň obecní úřad, který zde mohl 
zveřejnit důležité informace. Před 
tímto vydáním jsme navíc informovali 
o situaci zastupitelstvo obce a 
předsedy obecních komisí. Většinou 
jsme ale ještě týden po uzávěrce 
sháněli obsah, aby vůbec další číslo 
mohlo vyjít. Stálicemi mezi včasnými 
přispěvateli byla např. kapela 
Fechtýři, ZŠ a MŠ Brandýsek nebo 
zajímavé informace ohledně počasí v 
Brandýsku, kterým patří poděkování. 
Někteří přispívali občas, někteří 
zásadně po uzávěrce a někteří 
vůbec, což je pro obsahově zajímavý 
zpravodaj z mého pohledu málo. 
Chápu, že poslední rok je pro nás 
všechny náročný, ale i přes to, že „se 
nic neděje“ podle mě lze nějaký, byť 
krátký článek, sepsat. Bez podkladů 
se dlouhodobě opravdu tvořit nedá. 

Aby tento článek nebyl jen negativní, 
chtěl bych zde závěrem poděkovat 
obecnímu úřadu za skvělou zkušenost, 
redakční radě za spolupráci, všem 
přispívajícím a v neposlední řadě 
Vám, čtenářům. 
KIZOBu bych rád popřál vzpruhu a co 
nejdelší trvání. Redakční radě hodně 
síly a vytrvalosti v další tvorbě. Všichni 
si musíme uvědomit, že obecní 
zpravodaj KIZOB je především pro 
Vás čtenáře, občany obce Brandýsek. 

David Korecký

Rozloučení šéfredaktora
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Změna otvírací doby pošty Brandýsek 
od 1. 10. 2020
     
Tel: 954 227 341
PO:  11:00 - 12:00   13:00 - 18:00 hod.  
ÚT:  08:00 - 12:00  13:00 - 15:00 hod.
 ST:  11:00 - 12:00  13:00 - 18:00 hod.
ČT: 08:00 - 12:00  13:00 - 15:00 hod.
PÁ:  08:00 - 12:00  13:00 - 15:00 hod.

INFORMACE - pošta Brandýsek 

Obecní úřad Brandýsek

Tel.: 312 283 701 
PO:  07:00 - 12:00 hod.
ST: 13:00 - 18:00 hod.

HASIČI Brandýsek 
Tel.: 721 955 381
E-mail: jsdhbrandysek@seznam.cz       

INFORMACE - Obecní úřad

Pro děti
Vylušti si tajenku a uhodni, který obrázek se liší od ostatních


